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Slovo úvodem 

 

Milí čtenáři, vážení spoluobčané, 
 

konec roku 2020 se rychle přiblížil 
a spousta lidí bilancuje, jaký pro ně vlastně byl. 
Kvůli šíření nemoci covid-19, a z něho vy-
plývajících opatření, pro všechny beze sporu 
znamenal velkou výzvu, byť pro každého 
trochu jinak. Proto bychom v prosincovém 
vydání Hlasu Lišovska chtěli tematicky trochu 
odlehčit a naladit se na jedny z nejkrásnějších 
svátků v roce – na Vánoce. 

K tomu nás v první řadě vybídne krátké 
adventně-vánoční zamyšlení v úvodu, které je 
nabyté zajímavými myšlenkami. Proto ho dopo-
ručujeme přečíst i vícekrát, než jen jednou. 
Pokaždé člověka v textu osloví něco jiného. 

V dalším článku bychom se ještě rádi 
vrátili k letošním říjnovým volbám do krajského 
zastupitelstva, které shrnul a zhodnotil jeden 
z kandidátů, a zároveň člen redakční rady 
Hlasu Lišovska, Ondřej Kubala. 

Stejně jako dříve, dali jsme i v tomto 
vydání prostor jednomu z obyvatel Lišova, 
který má sen, vlastně takové „vánoční přání“, 
co by v Lišově mohlo být vybudováno, jak by 
se dalo určité prostranství vylepšit. Zároveň je 
to taková naše výzva k vám, našim čtenářům, 
abyste se nebáli nás naživo nebo na sociálních 
sítích oslovovat se svými podněty a před-
stavami, spojenými s naším městem a jeho 
místními částmi. My vás s nimi určitě 
nevyženeme tak, jako se to stalo od oficiálních 
míst v Lišově nám samotným, po představení 
naší vize dvou tělocvičen v minulém vydání 
Hlasu Lišovska. Vaše návrhy spolu v klidu 
prodiskutujeme. Jsme za ně totiž rádi, protože 
máme rádi dialog. A přestože není v naši moci 
v tuto chvíli vše prosadit, zůstáváme optimisty, 
vždyť třeba jednou …, kdo ví ...! 

Ještě, než vás ve stručnosti seznámí-
me s průběhem zářijové schůze zastupitelstva 
města, rádi bychom vám zprostředkovali 
rozhovor s ledenickým zastupitelem a radním, 
panem PhDr. Jiřím Cukrem, který nám 
prozradí, jak to „chodí“ u nich v Ledenicích. 

Přejeme vám tedy krásné prožití 
vánočních svátků, a hodně štěstí a zdraví 
v novém roce 2021. 

 

Redakční tým 

 

Rozum a strach v adventním zamyšlení 

 
 Napsat pár slov k samému závěru roku, pár slov 
k upřímnému zamyšlení bez obav z toho, co všechno jsme 
dokázali, co prosadili a provedli v dobrém i zlém, a co provedli 
ostatní nám, je věru těžká věc. Rok je i není dlouhá doba 
zároveň, jak se to vezme, a zaseté dobro i zlo může vzkvétat 
ještě dlouhá léta. Přitom to nejsou dvě veličiny odněkud 
z pohádek, a není tomu tak, že dobro musí za každou cenu 
zvítězit. Vždyť si vzpomeňme, co platilo za dobré na jaře, 
na podzim je v lepším případě zapomenutou skutečností. 
Vezměme si třeba takovou – pravdu. V roce nouzových stavů 
jako bychom čím dál častěji pozorovali, že právě ona pomalu 
přestává existovat. Jedna nahrazuje druhou, až se dostaví 
obavy. Strach. Pokud je nám nějaká „pravda“, ale může jich být 
i několik, přece podsouvána, tak jsme ji právě z toho strachu 
ochotni přijmout za správnou. Jenomže v ní není svoboda, 
dialog, ani myšlenka. Už to vlastně nemá s pravdou pranic 
společného. Takovou rádoby pravdu doprovázejí manipulace, 
hádky, pomluvy a lži. Rozdělují společnost shora dolů a těží 
z nich jen málokdo. Ostatní většina se stává obětí bez tvůrčí 
myšlenky, bez rozumu s obavou, že při jakémkoliv odporu přijde 
ostuda a trest. Velmi výhodný systém, pro někoho. Že to začíná 
být náročné? Už nyní, po těch pár slovech? To je dobře, týká se 
to totiž nás všech. 
 Je advent a všichni znovu vzhlížíme k tolik známé 
události z Betléma. Tato příhoda je všem notoricky známá, 
a přesto se nikdy neomrzí. Dva mladí lidé s nemluvnětem 
na útěku a v naprosté chudobě. V kontextu dnešní doby se jen 
obtížně vžijeme do jejich situace. Přesto by nás měla napadnout 
analogie s tím, co jsme si řekli před chvílí. Jak by asi dopadla 
tato rodina, pokud by měla jen svou pravdu, pokud by se jí 
zmocnil strach, a ten ji rozdělil. Kam by vedla zářící kometa tři 
mudrce a co by se stalo s dítětem? Ano, je to utopie. Ale kdyby 
k tomu přece došlo, možná bychom již tehdy ztratili naději, 
smysl života a radost z jeho mnoha podob. Možná bychom se 
necítili svobodní. Možná bychom neměli žádné Vánoce. 

 Radostný advent a požehnané svátky vánoční se zdra-
vým rozumem beze strachu přeje všem 

 

PhDr. Aleš František Plávek 

zastupitel města Lišov 
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Ohlédnutí za letošními volbami do zastupitelstva Jihočeského kraje 

 
Ve dnech 2. a 3. října 2020 se v České republice 

konaly volby do zastupitelstev jednotlivých krajů. Osobně 
jsem přijal nabídku svých stranických kolegů z okresu 
a kandidoval na společné kandidátce „TOP 09 a KDU-ČSL 
– Společně pro jižní Čechy“ na 48. místě. Pravda, 
krajským zastupitelem jsem se nestal, ale věřím, že i mých 
116 přednostních hlasů přispělo k tomu, že koalice TOP 09 
a KDU-ČSL posílila, získala sedm mandátů v zastu-
pitelstvu a mohla se podílet na sestavení koalice, jež 
povede kraj v následujících čtyřech letech. Zároveň mě 
těší, že se v této koalici stal prvním náměstkem hejtmana 
Mgr. František Talíř. Pro Lišov je to záruka propojení přímo 
na úroveň vedení kraje, neboť Mgr. František Talíř, 
Ing. Jan Bartošek i Mgr. Šimon Heller rádi a pravidelně 
Lišov navštěvují a mají k němu velmi přátelský vztah. 

A jak vlastně dopadla koalice TOP 09 a KDU-ČSL 
u nás v Lišově? Zatímco před čtyřmi lety obdržela 
samotná KDU-ČSL 102 hlasů, představujících 7,23 %, 
letos se počet hlasů téměř zdvojnásobil. Koalice TOP 09 
a KDU-ČSL dostala od voličů 200 hlasů, znamenajících 

13,73 %, přitom zisk hlasů koalice za celý Jihočeský kraj 
představoval 10,45 %. Co se týká získaných přednostních 
hlasů jednotlivých kandidátů ze všech stran a hnutí, byli 
z prvních šesti kandidátů s nejvyšším počtem prefe-
renčních hlasů hned čtyři ze společné kandidátky TOP 09 
a KDU-ČSL, a to Mgr. František Talíř, Mgr. Šimon Heller, 
Ing. Ondřej Kubala a Ing. Jan Bartošek. 

Děkuji proto všem, kteří přišli k volbám, zvláště 
pak těm, kteří dali hlas koalici TOP 09 a KDU-ČSL, ale 
i všem, kteří dali přednostní hlas mně osobně. Potěšilo 
mne, že jsem ve 4. lišovském volebním okrsku obdržel 
ze všech kandidátů nejvíc přednostních hlasů. Zavazuje 
mne to a zároveň motivuje k ještě intenzivnější práci 
na postu zastupitele města. 

Přeji Vám klidné prožití vánočních svátků a šťast-
ný nový rok. 
 

Ing. Ondřej Kubala 
zastupitel města Lišov

 
 

 

 

Okno k sousedům 
 

 Nechceme zůstat uzavřeni se svými problémy, 
a tak nás napadlo podívat se, jak to chodí jinde, 
u sousedů, v nedalekém okolí. Pohlédli jsme jen kousek 
za hranice naší obce a zavítali do Ledenic. Městečka, 
které historicky vlastně patřilo k lišovskému soudnímu 
okresu, a tudíž je nám blízké. K rozhovoru svolil oblíbený 
místní politik, ledenický radní za nezávislé uskupení 
Ledenice – náš domov, PhDr. Jiří Cukr. 
 
Jak probíhají schůze ledenického zastupitelstva a jaký 
je Váš pohled na institut politické diskuze a opozice? 

Naše zastupitelstvo má 15 členů a jednání trvají zhruba 
čtyři hodiny. Dlouhodobě se snažíme řešit problémy tak, 
aby byly ku prospěchu městyse a obyvatel. Prakticky vše, 
co se v zastupitelstvu projednává, bývá následně schvá-
leno jednohlasně po nalezení ideálního řešení. Podnět 

od každého zastupitele je vnímán jako přínosný a přispívá 
ke konstruktivní diskuzi. Stranické nebo politické boje jsou 
u nás víceméně neznámé, stejně jako dělení na opozici, 
koalici apod. Každý si hlasuje podle sebe. Od toho se 
odvíjí atmosféra na zasedáních, která je vždy velmi 
přátelská. Možná někdy až moc. 
 
Jakým způsobem zveřejňujete zápisy ze schůzí rady 
a zastupitelstva? 

Zápisy ze zastupitelstva jsou na internetových stránkách 
městyse zveřejňovány v plné podobě, včetně přijatých 
usnesení. Ve zpravodaji jsou potom v drtivé většině 
zveřejněna všechna usnesení. Audio ani video záznamy 
se u nás nevytvářejí. 

 

 
Požehnané svátky vánoční 

a šťastný nový rok 2021 
 

přeje všem 
redakce 

 

HLASU LIŠOVSKA! 
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Stejně jako jiné obce, vydáváte i v Ledenicích svůj 
zpravodaj. Můžete nám ho krátce přiblížit? 

Zpravodaj vychází každý měsíc, červenec a srpen je pak 
dvojčíslo. Je doručován zdarma všem občanům 
a v totožné podobě je zveřejněn na internetových 
stránkách. Vícečlennou redakci zpravodaje nemáme, vše 
má na starosti zaměstnankyně úřadu, která se zároveň 
stará i o kulturu obecně. Protože několik posledních let 
spolupracuji na přípravě zpravodaje jako korektor, a také 
jsou se mnou občas konzultovány některé příspěvky, tak 
vím, že se nikdy nestalo, aby docházelo k nějakým 
zásahům či cenzuře. V roce 2011 byly publikovány jasné 
zásady, co se smí otisknout a podle nich se řídíme. 
Diskuzní příspěvky, stížnosti nebo kritické připomínky, jak 
od občanů, tak od zastupitelů, jsou u nás ve zpravodaji 
neznámou věcí, snad to souvisí právě s atmosférou 
na zastupitelstvech, zmíněnou výše, a s trochou nadsázky 
snad i se spokojeností lidí se životem v obci. Osobně si 
myslím, že starosta (i jeho předchůdci) je rád, že má 
redaktorku, na kterou se může spolehnout, nemusí se 
náplní zpravodaje zabývat a může se věnovat jiným 
záležitostem.  
 
Jaký je vztah vedení městysu k částem obce, tedy 
k vesnicím? 

Všem našim čtyřem místním částem se snažíme věnovat 
náležitou pozornost. Byla i volební období, kdy každá 
osada měla minimálně jednoho zástupce v zastupitelstvu, 
což pro ně byla jistě výhoda v prosazování zájmů a potřeb. 
Drobné a nutné opravy jsou v osadách prováděny 
pravidelně, větší podle potřeby. Aktuálně se dokončila 
například výstavba čistírny odpadních vod a kanalizace 
v Zalinách, nebo cyklostezka směrem k Ohrazeníčku, 
o jejíž zřízení se zasloužil právě zastupitel z této místní 
části. A nesmím zapomenout na každoroční štědrou 
finanční podporu všem spolkům a osadním výborům 
na jejich činnost a pořádané akce. 
 
 

V Ledenicích máte také hernu. Jak městys toleruje její 
provoz? 

Byly doby, kdy v Ledenicích fungovaly tři herny jako 
součást nonstop barů. Všechny výhradně v soukromých 
objektech. Jedna je dodnes v provozu, druhá skončila 
samovolně a s třetí to bylo trochu složitější. Množily se 
stížnosti na její provoz a od toho se odvíjející noční hluk, 
hlasitou hudbu, pravidelné znečišťování okolí apod. 
Problém se vyřešil obecně závaznou vyhláškou, podle 
které nelze hazard provozovat ve vzdálenosti 100 metrů 
od školy nebo kostela. V diskuzích převážil důraz na klidný 
život lidí vedle ekonomických příjmů z hazardu do obecní 
pokladny. 
 
Podobně jako v Dolních Slověnicích, stával také u vás 
nad Spolským potokem pod náměstím historický 
most, který byl v roce 2011 zbourán a nahrazen 
novým. Podobná stavba, podobné problémy. Jak se 
na tuto záležitost díváte s odstupem času? 

Most byl na krajské silnici a celou akci měl na starosti 
Jihočeský kraj. Na most navazovala vysoká zemní hráz, 
která z celé stavby činila poměrně unikátní technickou 
památku z poloviny 19. století, bohužel památkově nechrá-
něnou, v očích veřejnosti bez hodnoty a vnímanou jako 
stará stavba neodpovídající současné dopravě. Situace je 
v místě docela složitá, hned za mostem je křižovatka, 
v těsném sousedství mostu soukromá zahrada a pod 
úrovní mostovky obytný dům. Nedokážu však posoudit, 
jestli bylo možné řešit vše nějak šetrněji k původní stavbě. 
Možná ano, to by byla otázka na odborníky a památkáře. 
 
Moc Vám děkujeme za krátký rozhovor. Závěrem, co 
byste vzkázal do Lišova a jeho vesnic s koncem roku? 

Více než kdy jindy je třeba popřát všem lidem pevné 
zdraví a optimismus. Přeji příjemný a klidný předvánoční 
čas a společně s Vámi doufám, že rok 2021 bude 
po všech stránkách lepší než ten právě končící.  
 

Rozhovor vedl 
PhDr. Aleš František Plávek

 

Vánoční přání

 V letošním zářijovém čísle Hlasu Lišovska jsme se 
v článku našeho souseda, doc. Michala Koblížka, dočetli 
o situaci v lokalitě Za školou, ohledně možné budoucí 
výstavby domů. Vyčerpávajícím způsobem dobře popsal, 
jak se v územní studii změnil plán výstavby rodinných 
domků na bytové několikapatrové dvojdomy. Za nás, 
obyvatele Zahradní ulice, musím říci, že je velká škoda, 
když město Lišov podléhá nátlaku investora bez ohledu 
na životní prostředí a potřeby stávajících obyvatel. 
 Tato lokalita, kde kvete 35 druhů květin a ostatních 
travin se stává cílem vycházek mnoha obyvatel celého 
města. Potkáváme zde nejen pejskaře, ale i celé rodiny 
s dětmi nebo skupinky školních a školkových tříd. Proto 
bychom měli takový sen, takové naše vánoční přání: Co 
kdyby se v této lokalitě vybudoval menší lesopark, který by 
sloužil jako odpočinková a rekreační zóna, a v budoucnu 
určitě i jako místo k environmentální výchově dětí (výcho-

va k souladu člověka s přírodou, s životním prostředím), 
což jako celek v Lišově z mého pohledu chybí. A možná by 
se našlo i místo pro dopravní hřiště, které by zcela určitě 
rodiče s dětmi přivítali a hojně využívali. Zároveň by 
vzrostlá zeleň plnila funkci odhlučnění střelby z přilehlé 
střelnice. 
 Vím, je to prozatím jen sen, majitelem pozemků je 
soukromá osoba, která má právo se svým majetkem 
v rámci zákona nakládat dle svého. A současní předsta-
vitelé města mají o lokalitě obdobnou představu jako 
majitel pozemku. Přesto bych chtěl ale povzbudit, mějme 
sny, protože i sny se mohou vyplnit. A tak vám všem, 
občanům Lišova, přeji příjemné Vánoce a splnění vašich 
vánočních přání. 
 

Karel Kocmich 
občan města Lišov
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Ohlédnutí za zářijovým jednáním zastupitelstva města 
 

 Zářijové jednání zastupitelstva se vzhledem 
k protiepidemickým opatřením konalo v kulturním domě. 
Oproti zvyklostem zavítal na zasedání i větší počet 
občanů, a to především kvůli projednávaným uzemním 
studiím. Úvod patřil tradičně kontrole usnesení zastu-
pitelstva a zpráv o činnosti rady města. Z veřejnosti zazněl 
dotaz, proč jsou na úřední desku umisťovány zprávy 
z rady města s několikaměsíčním zpožděním. Není to 
poprvé, co tento dotaz zazněl na zastupitelstvu, ať už od 
občanů, či opozičních zastupitelů. Občané města, ale 
i zastupitelé, pak mají značně omezenou možnost 
reagovat na činnost tohoto orgánu samosprávy. Proč 
dochází k opakovanému zpoždění zápisů, jsme se 
nedozvěděli. 
 Jedním z hlavních bodů bylo projednání pěti 
územních studií nové výstavby v ulicích Čechova 
a Miletínská a v lokalitách Za školou a Větrník. Diskuse se 
rozproudila především okolo plánované výstavby bytových 
domů v ulici Čechova a na louce za školou, o těchto 
záměrech jsme informovali v předchozích číslech Hlasu. 
V ulici Čechova se podařilo vyjednat snížení výšky nové 
zástavby na 8 m. Další diskuse se strhla okolo studie 
výstavby prostoru na louce za školou. Zde město, spolu se 
soukromým investorem, počítá s výstavbou pěti bytových 
dvojdomů. Na podnět občanů se podařilo doplnit Územní 
studii o požadavek, že investor musí ještě před zahájením 
výstavby bytovek zajistit přímé dopravní napojení na ulici 
Jirsíkovu a Hůreckou. Toto opatření má zabránit průjezdu 
těžké stavební techniky Zahradní ulicí, která je nyní 
jedinou přístupovou cestou. Dále se podařilo dojednat 
snížení jejich výšky z 12 m na 10 m. Další nejasnosti okolo 
skutečného počtu plánovaných bytů a parkovacích míst 
nebyly bohužel zodpovězeny. Vedení města i nadále 
prosazuje za školou výstavbu bytovek, vyslyšen nebyl ani 
požadavek občanů na nové veřejné projednání tohoto 
plánu. Domníváme se, že pro město by bylo prozíravé 
vyčlenit alespoň část louky navazující na areál školy jako 
zálohu pro její případný rozvoj. Pokud se tento prostor 

zastaví nebude mít město již možnost školu dále 
rozšiřovat. 
 Projednávány byly i rozpočtové změny a majet-
kové záležitosti. Došlo ke znovuzařazení obnovy Smí-
chovského rybníka a rybníka Čekal, které díky poklesům 
příjmů v rozpočtu města zastupitelé při minulém jednáním 
vyškrtli z investic. Na červnovém jednání zastupitelstva 
připravila koalice SNK Lišovsko, ČSSD a KSČM odpuštění 
nájmu pro hostince a hernu v městských budovách. 
Finanční výbor i opoziční zastupitelé byli proti. Navrhovali 
využití dotace Covid-nájemné a princip rovného přístupu 
pro všechny nájemce v městských budovách. Koalici se 
povedlo prosadit odpuštění nájemného pro hostince, 
odpuštění nájmu pro hernu neprošlo. Navzdory tomu byla 
na zářijovém zastupitelstvu opětovně projednávána sleva 
na nájemném pro hernu. Nyní již majitel nepožadoval 
slevu 100 %, nýbrž 30 %, z důvodu využití dotace Covid 
nájemné. Zastupitel Jan Kresan připomněl stanovisko 
finančního výboru a žádal o snížení nájmu pro všechny 
nájemce v městských budovách. S poukázáním, že ně-
kterým dalším nájemcům byly uzavřeny provozovny podle 
vládního nařízení, například Rehabilitačnímu centru, či 
byly nuceni uzavřít své ordinace vzhledem k nucené 
karanténě. Následoval velice emotivní projev starosty 
Jiřího Švece, který krom jiného apeloval na to, aby 
zastupitelé podpořili po hostincích pouze hernu. Koalici se 
nakonec návrh na snížení nájemného jen pro hernu 
podařilo prosadit. Po hostincích tak dostala slevu i tato 
provozovna. Ostatní nájemci slevu za období od 1. dubna 
2020 do 30. června 2020 bohužel nezískali. Následovala 
diskuze, kde zastupitel Jan Kresan požadoval navrácení 
kontejnerů na biodpad v podzimní a jarní době do ulic 
města, jak tomu bylo zvykem před vyhlášením nouzového 
stavu. Zasedání bylo zakončeno velice bouřlivou diskusí 
starosty Jirího Švece a jeho kolegy, radního Pavla Dvo-
řáka, s opozičními zastupiteli. 

 
Ing. Jan Kresan / zastupitel města Lišov 

doc. Michal Koblížek, Ph.D. / občan města Lišov 

 

Víte, že ... 

 … na stránkách města nenajdete kontakty na zastupitele, které jste si zvolili, a je tedy obtížné se s nimi jakkoliv 
spojit?  

 … kompletní územní plán města Lišov byl sice v roce 2012 vysoutěžen za 270 000 Kč, ovšem jen za rok 2020 město 
zaplatilo za dvě změny územního plánu, a za čtyři územní studie, přes 1,1 milionu korun?  

 … záměr na zřízení úložiště inertního odpadu v prostoru skládky v Lišově byl prozatím zrušen? Odbor životního pro-
středí krajského úřadu obdržel k tomuto záměru několik negativních vyjádření, a z toho důvodu se investor projektu, 
firma FCC České Budějovice, s. r. o., rozhodla další řízení ukončit. Je ovšem pravděpodobné, že se investor pokusí přijít 
s upraveným projektem v budoucnosti znovu! 

 … Ředitelství silnic a dálnic ČR vydalo v říjnu nový informační leták k projektu výstavby obchvatu Lišova? V současné 
době bylo vypořádáno přes 50 % vlastníků pozemků, v roce 2021 se počítá se zahájením výběrového řízení a v roce 
2022 se zahájením stavby. Hotovo by nově mělo být v roce 2025, což představuje další jeden rok navíc. Viz 
https://mapapp.rsd.cz/Upload/Stavby/251/infoletak_s34-lisov-vranin.pdf. 

Hlas Lišovska. Redakce: Ing. Ondřej Kubala, Ing. Jan Kresan, PhDr. Aleš František Plávek, Ing. Martin Filip, Mag. Tomáš Kiml. Propagační tiskovina, 
není periodikem dle tiskového zákona a nepodléhá registraci. 

http://www.kdulisov.cz 

https://mapapp.rsd.cz/Upload/Stavby/251/infoletak_s34-lisov-vranin.pdf

